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Източник: Сега 

 
Заглавие: Инсинераторът за горене на софийския боклук може да е в село Яна 

 

За изграждането му активно се преговаря с американска, чешка и японска 

фирма, съобщи шефът на завода за боклука 

 

Линк: https://www.segabg.com/category-bulgaria/insineratorut-za-gorene-na-

sofiyskiya-bokluk-mozhe-da-e-selo-yana 

 

 
 

Текст: Подобно на Йорданка Фандъкова, и сегашният кмет на София Васил 

Терзиев не се е отказал от идеята за строеж на инсинератор за изгаряне от 

софийските отпадъци, от които да се произвежда суровина за производствените 

мощности на "Топлофикация-София". За разлика от бившия кмет обаче, 

намеренията на новата управа вече са той да се намира по-далеч от 

очертанията на града. 

 

Столична община преговаря с американска, чешка и японска фирма за 

изграждането на инсталация за оползотворяване на RDF-а, произведен в 

Столичното предприятие за оползотворяване на отпадъците, известно повече като 

завода за боклука в село Яна. Това стана ясно от думи на шефа на завода 

Николай Савов по БНТ. 



 

"Предишната инсталация, която трябваше да се изгради в "Орландовци" (проектът 

бе тя да е на територията на ТЕЦ-София), сами разбирате, че няма как да е там, 

защото това означава да се трови градът. Правилното място на тази инсталация 

е при нас, в завода за отпадъци, като се избере правилната технология. Да не 

забравяме, че комбинатът "Кремиковци" бе обвиняван, че трови София, въпреки 

че беше накрая на града. Вече водим много активни разговори какъв да бъде 

типът инсталация, как да се оползотворява горивото", поясни Савов.  

 

Той коментира още, че финансовото състояние на предприятието се е 

подобрило спрямо предишното ръководство, назначено от ГЕРБ. "За 2024 г. са 

събрани три пъти повече приходи от рециклируеми материали в сравнение с 

2023 г. - съответно 1 464 000 лв. спрямо 496 777 лв. За 2022 година са 767 895 лв., а 

за 2021 г. 706 527 лв.", цитира той.  

 

След като в началото на седмицата обаче ГЕРБ поискаха оставката на Савов, 

днес това направиха и общинските съветници от БСП. Според тях заводът се 

управлява на тъмно и постиженията, за които Савов съобщава, а именно - до 10 

на сто заровени отпадъци срещу 90 на сто преработени, не отговарят на 

истината. Председателят на групата Иван Таков обяви, че цял месец чакат отговор 

от кмета Васил Терзиев какво се случва в предприятието за третиране на 

отпадъци. Днес Таков коментира, че вместо да бъдат дадени отговори, 

общинските съветници разбирали от медиите, че вече се преговаря за 

строителството на нов общински инсинератор.   

 

В последния мандат на София Фандъкова през 2021 г. Столична община обяви 

обществена поръчка за избор на фирми, които да строят инсталацията в ТЕЦ-

София срещу близо 300 млн. лв. Включиха се общо пет кандидати, като само два 

от тях бяха допуснати до финала. Спечели консорциумът "RDF Файърд Пауър 

Плант София 2021", в което влизаха българска строителна компания и три 

китайски и една турска фирма. 

 

Класираното на второ място обединение около дружество "Джи Ар Си", 

собственост на Богомил Манчев, обжалва, като искът му бе уважен от съда. 

Впоследствие Фандъкова реши да не рестартира процедурата, като Столична 

община бе принудена да върне евросредства в размер на близо 180 млн. лв. 

Фандъкова обаче обяви, че ще се търсят други възможности за финансиране на 

инсинератора, като отново се планираше той да е в ТЕЦ-София. Сега обаче 

става ясно, че е по-вероятно площадката да се изгради на друго място. 

 

Източник: Mediapool.bg 

 
Заглавие: Устойчивостта на "Виваком" - 100% рециклиране и 29% "зелен" ток 

 

Линк: https://www.mediapool.bg/ustoichivostta-na-vivakom---100-retsiklirane-i-29-

zelen-tok-news365840.html 

 

 
 

https://www.mediapool.bg/ustoichivostta-na-vivakom---100-retsiklirane-i-29-zelen-tok-news365840.html
https://www.mediapool.bg/ustoichivostta-na-vivakom---100-retsiklirane-i-29-zelen-tok-news365840.html


Текст: През 2023 г. "Виваком" (Vivacom) е постигнал стопроцентово рециклиране 

на отпадъците си, делът на използваната от телекома енергия от възобновяеми 

източници е достигнат 29 на сто, а парниковите му емисии са намалели с 64.1% 

спрямо 2020 г. Това сочи публикуваният в четвъртък Доклад за устойчиво развитие 

за 2023 г. на компанията. Документът подчертава ангажимента на телекома към 

устойчиво бъдеще чрез технологични иновации, намаляване на екологичния 

отпечатък и силен акцент върху многообразието и приобщаването на работното 

място. 

 

"Амбицията ни да постигнем нулеви нетни емисии по цялата верига на 

стойността до 2040 г. демонстрира водещата роля на "Юнайтед Груп" (United 

Group) в изграждането на по-зелен и свързан свят. Изключителният принос на 

Vivacom, от използването на възобновяема енергия до рециклирането на 

отпадъци, подчертава тяхната роля в тази мисия", заявява в прессъобщението 

Мириам Ди Траглиа, изпълнителен директор "Съответствие, риск и устойчивост" 

на "Юнайтед Груп" – собственик на българското дружество. 

 

През изминалата година мобилният оператор е събрал и рециклирал 587 тона 

отпадъчни материали, включително акумулаторни батерии, техническо 

оборудване, кабели и хартия, а 557 000 устройства за крайно клиентско 

оборудване са рециклирани. 

 

Сред продуктовите иновации на Vivacom е въвеждането на първите по рода си в 

България Half SIM карти. Тези SIM карти използват с 50% по-малко пластмаса и 

намаляват въглеродните емисии с 30%, според данни на производителя, 

отбелязва компанията. 

 

"Чрез повишаване на енергийната ефективност на нашата инфраструктура, ние 

се ангажираме да намалим въздействието си върху околната среда, като 

същевременно поддържаме високото качество на услугите, което нашите 

клиенти очакват", коментира и Николай Андреев, главен изпълнителен директор 

на "Виваком". 

 

След докладваните постижения на оператора е 5G обхватът на мрежата на 

телекома, покриващ над 1 100 населени места и 85% от населението на 

България.10 GIGA оптичната мрежа на телекома се е разраснала 50 пъти, като 

вече достига до близо 500 000 домакинства. 

 

"Виваком" посочва още, че в отчитания период е ускорил и разработването на 

смарт решения за градовете, предоставяйки на общини и бизнеси възможности 

за повишаване на ефективността и устойчивостта. От системи за управление на 

отпадъци до модерни инструменти за мониторинг на водното потребление и 

замърсяването, тези иновации подобряват градската среда, като 

същевременно намаляват екологичното въздействие. 

 

През 2023 г. телекомът затвърди ангажимента си към многообразието на 

работното място, като се присъедини към Хартата на многообразието в 

България. 42% от служителите му са жени, което надхвърля средните стойности за 

индустрията. 

 

Източник: Труд 

 



Заглавие: Италианска компания предлага сътрудничество на Видин по проект за 

производство на електроенергия чрез оползотворяване на отпадъци 

 

Линк:https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%

81%D0%BA%D0%B0-

%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-

%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-

%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%

D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-

%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-

%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-

%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D

0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-

%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/ 

 

 
 

Текст: Представители на италианска компания, развиваща дейност в областта 

на управлението на отпадъците, бе на посещение във Видин. Джанкарло Луи, 

управител на фирма „Треджи Пауер“ ЕООД и Антонио Таркуинио, почетен 

консул на Република Италия във Варна и експертът по екология Пламен Димиев 

разговаряха с представители на Община Видин. В срещата от българска страна 

участваха кмета на общината д-р Цветан Ценко, инж. Мирослав Илиев, директор 

на Общинско предприятие „Регионално депо за битови отпадъци – Видин“и 

Виолета Георгиева, гл. експерт „Екология, озеленяване и биоразнообразие“ в 

общинската администрация. 

 

В началото на срещата са били обсъдени предпоставките и условията, които са 

необходими за развиването на бизнес и двете страни изразиха мнението, че 

добрата инфраструктура, добре развит автомобилен, речен и железопътен 

транспорт, ще доведе до привличането на повече инвестиции във видинския 

регион, съобщават от общинската администрация. 

 

Италианската компания е представила проект за производство на 

електроенергия чрез оползотворяване на отпадъци. Той предвижда изгаряне по 

екологичен начин на остатъците от отпадъците, които не подлежат на 

рециклиране, а капацитетът на  инсталацията е 130 000 тона годишно. Обсъдени 

от двете страни са били самите технологии и начините на финансиране, 

разкриването на нови работни места и др. 

 

Дискутирано е и взаимодействието с други общини на територията на 

Северозападна България. 

 

В хода на срещата представителите на община Видин са информирали, че те 

са установили контакти с потенциални партньори в тази сфера, а усилията й са 

насочени към трайно решение на проблема с отпадъците, кореспондиращ с 

европейското законодателство. Това, според общинарите, може да се 

осъществи чрез комплексен проект за цялостното управление на отпадъците, 

който да затвори целия цикъл от сметосъбирането и сметоизвозването, 

сепарирането, компостирането до изгарянето на остатъците, които не подлежат 

https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/
https://trud.bg/%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%82%D1%80%D1%83%D0%B4%D0%BD%D0%B8%D1%87%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B8%D0%BD-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B5%D0%BA%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B8%D0%B7%D0%B2%D0%BE%D0%B4%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B5/


на никаква преработка. По този начин може да се реши не само въпросът с 

депонирането на отпадъците, но и ще се генерират приходи за общината, ще 

се намалят разходите за електроенергия. 

 

Представителите на италианската фирма след срещата са посетили и 

разгледали регионалното депо за битови отпадъци край Видин и се запознали на 

място с начина, по който то функционира. 

 

Източник: БНР 

 
Заглавие: Нова система за разделно събиране на биоотпадъци в Благоевград 

 

Линк: https://bnr.bg/blagoevgrad/post/102084975/nova-sistema-za-razdelno-

sabirane-na-biootpadaci-v-blagoevgrad 

 

 
 

Текст: В община Благоевград от следващата година ще бъде въведена нова 

система за разделно събиране на хранителни отпадъци за дейността на 

анаеробната инсталация. По този повод днес се проведе информационна  

среща, на която бяха представени иновативни биоразградими опаковки, които 

се рециклират на 100%. Те ще могат да бъдат изхвърляни заедно с остатъците от 

храна в новата система, каза за Радио Благоевград Наталия Димитрова, 

началник отдел „Екология“ в община Благоевград. Новите контейнери за 

разделно събиране на хранителни отпадъци ще бъдат кафяви на цвят. Те ще 

бъдат в улеснение на бизнеса, на всички социални и образователни заведения, 

където се предлага храна. „За тези,  които не спазват правилата, ще има 

предписания за определен период, след което ще бъдат налагани глоби. В 

община Благоевград ще бъдат разположени 3 000 кафяви контейнера за 

хранителни отпадъци и 2 000 контейнера за зелени отпадъци“, допълни 

Димитрова. 
 

На срещата бяха представени опаковки, които са изработени от захарна 

тръстика, картофено и царевично нишесте. Опаковките могат да бъдат 

изхвърляни заедно с остатъците от храни и напитки в новата система от кафяви 

контейнери за биоотпадъци. 

 

Източник: Nivabg.com 

 
Заглавие: Законодателни пропуски и празноти спъват общините за новата такса 

смет 

 

Липсва партньорство между държава, общини, граждани и бизнес 

 

Линк: https://nivabg.com/v-germaniia-otchitat-polzotvorni-rezultati-ot-usiliiata-za-

namaliavane-na-hranitelnite-otpadatsi/ 

 

https://bnr.bg/blagoevgrad/post/102084975/nova-sistema-za-razdelno-sabirane-na-biootpadaci-v-blagoevgrad
https://bnr.bg/blagoevgrad/post/102084975/nova-sistema-za-razdelno-sabirane-na-biootpadaci-v-blagoevgrad
https://nivabg.com/v-germaniia-otchitat-polzotvorni-rezultati-ot-usiliiata-za-namaliavane-na-hranitelnite-otpadatsi/
https://nivabg.com/v-germaniia-otchitat-polzotvorni-rezultati-ot-usiliiata-za-namaliavane-na-hranitelnite-otpadatsi/


 
 

Текст: Според експерти успешното прилагане на серия от мерки е довело до 

редуциране на хранителните отпадъци с до 24% 

 

Германският министър на земеделието Джем Йоздемир посочи, че 

доброволният пакт с 14 от големите търговци за намаляване разхищаването на 

храни вече дава първите си резултати , се казва в съобщение на федералното 

министерство. В информацията се казва, че с това споразумение е са 

поставени основите за успешното начало на процеса за намаляване 

изхвърлянето на храна. 

 

Според данните на изследване, публикувано от „Тюнен институт“ големите 

вериги могат да намалят изхвърлянето на храна с до 24%. По думите на Йоздемир 

в началото големите вериги са поели ангажимент за редуциране на 

хранителните отпадъци до 1/3, като някои от тях са постигнали тази цел значително 

по-рано. 

 

„Този успех трябва да мотивира всички участници, че колкото може повече храна 

трябва да достигнат до масата ни- в чиниите и тенджерите ни, но не в кошчето“, 

заяви Йоздемир. 

 

Припомня сече съглашението резултат от диалога на федералното 

министерство с големите вериги бе подписано през юни 2024 година. 

Подписалите го търговци се задължаваха да предприемат конкретни мерки за 

постигане на точно установени цели както в собствените си магазини, така и в 

логистичните си бази. За резултатите от предприетите мерки за намаляване на 

хранителните отпадъци следят експерти от „Тюнен институт“, с което да се 

гарантира съответната прозрачност. Първият им доклад показва , че 

предприетите от търговците мерки през 2023 година вече дават позитивен ефект. 

Някои от компаниите са изпълнили първоначално заложените в пакта цели още 

през миналата година, като са намалили изхвърлянето на храни с до 25%. 

 

Един от позитивните ефекти на споразумението е ориентирането на голяма част 

от търговците към последващо коопериране с различни институции за 

последващо даряване на непродадени хранителни продукти или такива, които 

са били с нарушена цялост. Сред най-предпочитаните мерки прилагани от 

търговците са тези свързани с оптимизация на продажбите на продукти, които не 

са особено често консумирани от клиентите и на стоки с минимални срокове 

на годност чрез намаляване на цените. 

 

Отбелязва се че пактът е имал позитивен ефект не само върху производители и 

преработватели, но и върху потребители, като в пакта са намерили място и 

обучения на персонала за оптимизация процеса на логистика и съхраняване на 

храните в това число и тези с по-малък срок на годност. 

 


